

F

FAYE BARTHÉLÉMY

Lawyer-Partner at Cleary Gottlieb-Paris



France



© CRÉDIT PHOTO

Barthélémy FAYE is born in 1969 in Baback (Senegal), of Senegalese peasant parents. The brilliant student joins France to continue his studies in preparatory classes at High school Louis le Grand. He then joined the Ecole Normale Supérieure in rue d'Ulm, where he specialized in philosophy before becoming an associate in 1995. For three years, he taught this subject, notably at the University of Aix-en-Provence. In parallel, he wants to deepen his knowledge in a social science. After hesitating between economics, sociology and law, his choice finally turned to the right in favor of courses followed at Harvard as a free listener. He obtained a Master of Laws at Paris 2 Assas University in 1997, then a Master of Laws in the United States, at Yale Law School in 1998. Requested by major law firms in New York, he responds to the calls of the cabinet Cleary Gottlieb for which he worked for nearly four years, including on investment and renegotiation of debts for countries of the United States. Latin America. Arrived at the Paris office in 2002, Barthélémy holds the position of associate attorney. This return to Paris allows him to have a professional practice more related to Africa.

2008 - He joins the international firm Cleary Gottlieb

2002 - He is named associate-lawyer

1998 - ArcelorMittal negotiates an industrial investment of 2 billion euros in Senegal

A transfer successful, since he is needed, at age 40, as the "African expert" firm. He advises the governments of Congo

and Ivory Coast to reduce their trade debts. Having become a business lawyer, his philosophy dissertation begun after the École Normale Supérieure remains unfinished. But the profession and the cabinet in which he is allowed him to continue to feed a curiosity on the different aspects of social life, the economy and various other areas. To accompany several venture capitalists led by Africans who are looking for Western investors ready to finance the development of African companies, he believes more and more in the emancipation of this continent. What make him dream of taking the lead of a possible Cleary Gottlieb office in Dakar. ✨

F

FAYE BARTHÉLÉMY

Avocat-Associé chez Cleary Gottlieb-Paris



France



© CRÉDIT PHOTO

Barthélémy FAYE est né en 1969 à Baback (Sénégal), de parents paysans sénégalais. Le brillant étudiant rejoint la France pour y poursuivre ses études en classes préparatoires au Lycée Louis le Grand. Il entre par la suite à l'École Normale Supérieure de la rue d'Ulm, où il se spécialise en philosophie avant de devenir agrégé en 1995. Trois années durant, il enseigne cette matière, notamment à l'université d'Aix-en-Provence. En parallèle, il souhaite approfondir ses connaissances dans une science sociale. Après avoir hésité entre l'économie, la sociologie et le droit, son choix s'est finalement porté sur le droit à la faveur de cours suivis à Harvard en auditeur libre. Il obtient une maîtrise de droit à l'université Paris 2 Assas en 1997, puis un Master en Droit aux Etats-Unis, à Yale Law School en 1998.

2008 - Il négocie pour ArcelorMittal un investissement industriel de 2 milliards d'euros au Sénégal

2002 - Il est nommé avocat-associé

1998 - Il rejoint le cabinet international Cleary Gottlieb

Sollicité par de grands cabinets d'avocats de la place new-yorkaise, il répond aux appels du cabinet Cleary Gottlieb pour lequel il travaille pendant près de quatre ans, notamment sur des dossiers d'investissement et de renégociation de dettes pour des pays d'Amérique latine. Arrivé au bureau de Paris en 2002, Barthélémy y occupe la fonction d'avocat-associé. Ce retour à Paris lui permet d'avoir une pratique professionnelle davantage liée à l'Afrique. Un transfert réussi, puisqu'il s'impose, à 40 ans,

comme "l'expert africain" du cabinet. Il conseille les gouvernements du Congo et de la Côte d'Ivoire pour qu'ils réduisent leurs dettes commerciales.

Devenu ainsi avocat d'affaires, sa thèse de philosophie commencée après l'École Normale Supérieure reste inachevée. Mais le métier et le cabinet dans lequel il est lui permettent de continuer à nourrir une curiosité sur les différents aspects de la vie sociale, de l'économie et de divers autres domaines. A accompagner plusieurs capital-risqueurs dirigés par des Africains qui recherchent des investisseurs occidentaux prêts à financer le développement d'entreprises africaines, il croit de plus en plus en l'émancipation prochaine de ce continent. De quoi le faire rêver de prendre la tête d'un éventuel bureau de Cleary Gottlieb à Dakar. ✨